



Jinzhai Kiwi

金寨猕猴桃

Jinzhai County is under the jurisdiction of Lu'an City of Anhui Province, Jinzhai kiwi has a long history. According to the Jinzhai County Chronicle, Jinzhai wild kiwi has a history of over 3,000 years and its artificial cultivation more than 30 years. Jinzhai County is located in the hinterland of Ta-pieh Mountains, with high altitude, abundant rainfall, deep soil, rich organic matter and slightly acidic soil, which provides unique conditions for Jinzhai Kiwi growth.

In 1980, the wild kiwifruit in Jinzhai was used as Rootstock to collect scions from the mother branches of healthy kiwifruit without quarantine diseases and insect pests, and the kiwifruit with unique quality was successfully cultivated.

Jinzhai kiwifruit flesh is yellow or emerald green, along the heart of the purple-red radiation distribution, tender and juicy, tender meat, sweet and sour palatable, pure flavor. The main suitable-growing varieties of Jinzhai kiwi included Hongyang and Hayward, etc.

According to statistics, at present, the planting scale of Actinidia gooseberry in Jinzhai County is 30,100 mu, the annual output is up to 8000 tons, The annual output value is 1 billion 500 million yuan, and 3,000 square meters post-harvest sorting and cold storage bases are built, and 1,600 poor households are directly driven to participate in the development of Actinidia gooseberry industry, with an average annual income of 2,000 yuan in each household. The product sales have reached long-term sales cooperation with online platforms, in which the "Actinidia gooseberry wine" of deep processing of Actinidia gooseberry has been marketed and the market response is good.

(Courtesy of the IP Protection Department of CNIPA and Anhui IP Bureau)

金寨县隶属于安徽省六安市，猕猴桃种植历史悠久。据《金寨县志》记载，金寨野生猕猴桃迄今已有三千多年历史，人工培育有三十多年历史。金寨县地处大别山区中部，海拔高，四季分明、气候温和、雨量充沛、土质肥厚，富含有机质，土壤呈微酸性，为金寨猕猴桃生长提供了得天独厚的条件。

1980年，金寨县以金寨野生猕猴桃为砧木，从纯正无检疫性病虫害的适生猕猴桃母枝上采集接穗，成功培育出品质独特的金寨猕猴桃。

金寨猕猴桃果肉黄色或翠绿色，沿果心有紫红色呈放射状分布，细嫩多汁，肉质嫩，味甜酸适口，风味纯正。主要品种有“红阳”“海沃德”等品种。

据统计，目前金寨县猕猴桃种植面积达3.01万亩，年产量达8000吨，年产值15亿元，并建设有3000平方米采后分选和冷储基地，直接带动1600户贫困户参与金寨猕猴桃产业发展，每户年平均增收2000元。与网上销售平台达成长期合作协议，其深加工的“金寨猕猴桃酒”也已上市销售，市场反应良好。

(中国国家知识产权局知识产权保护司、安徽省知识产权局供稿)

